
1
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA

CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT
EL DIA 25 FEBRER DE 2003

Membres assistents:
Sr.  Gabriel Sabater Camps
Sr.  Gabriel Coll Barceló
Sr.  Antoni Aulí Ginard
Sr. Bartomeu Llinas Ferra
Sr. Antoni Vidal Matas
Sr. Pere Trias Aulí
Sr. Vicenç Matas Rosselló
Sr. Rafel Bosch Sans
Sr. Miguel Bernat Bosch

Membres que han excusat la seva absència:
Sra. Francisca Gili Nebot

            A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores i trenta
minuts  del dia  vint-i-cinc de febrer de l'any dos mil tres, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de
la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle, Sr. Jaume
Pou Reynés, i amb l'assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l'encapçalament, amb
el fi de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou
degudament notificat. Assisteix com a Secretària, la de la  Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda
Trujillo.

ACTES ANTERIORS.- El Sr. Batle preguntà si qualque membre de la corporació havia
de fer alguna observació a les actes de les sessions ordinàries de dia 28 de gener 2003 i dia 30
de gener de 2003 repartides juntament amb la convocatòria.

No es presentà cap observació, per la qual cosa les actes es consideren aprovades.

CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de correspondència, es
dóna compte del següent:

- Consell de Mallorca registre d’entrada núm. 286 de dia 30.01.03, documentació per
cobrar el POS.

- F.E.M.P., registre d’entrada núm. 383 de dia 6.02.03, noves quotes socis FEMP.
- Xarxa instal.lacions Illes Balears, registre d’entrada núm. 409 de dia 7.02.03 informació

camp de treball 2003.
- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 411 dia 7.02.03 programa informàtic

eleccions.
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- Conselleria d’Hisenda i Pressuposts, registre d’entrada núm. 126 de dia 15.01.03

resolució relativa Canon Sanejament.
- Consell de Mallorca, registre d’entada núm. 132 de dia 16.01.03, trasllat projecte

declarat interès general
- Conselleria d’Interior registre de’ntrada núm. 133 de dia 16.01.03 sol.licitud Autorització

Challenge Ciclista.
- FELIB, registre d’entrada núm.145 de dia 17.01.03 ciculars per voluntaris per Galicia.
- Conselleria d’Educació i Cultura, registre d’entrada núm. 154 de dia 20.01.03,

planificació escola illa de Mallorca.
- Ministeri d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 162 de dia 21.01.03, modificació

tipus fixos taxes hisenda.
- Assoc. Empr. Promotores inmobiliarios Baleares, registre d’entrada núm. 165 de dia

21.01.03, aplicació bonificació accés habitatge.
- Juzgado Contencioso Administrativo núm 1 Palma, registre d’entrada núm. 182 de dia

22.01.03, recurs contencios contra acord Comissió de Govern.
- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 185 de dia 23.01.03, requeriment

documentació dotació parcel.la Institut.
- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 186 de dia 23.01.03, autorització canvi

portell Son Quint.
- Conselleria de Benestar Social, registre d’entrada núm. 218 de dia 24.01.03, projecte

Consell Infantil Illes Balears.
- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 219 de dia 24.0103, subvencions Activitats

esportives 2003.
- Conselleria de Benestar Social, registre d’entrada núm. 222 de dia 24.01.03, autorització

definitiva Centre de dia.
- Consell de Mallorca registre d’entrada núm. 235 de dia 27.01.03, documentació a

aportar per cobrament subvencions POS.
- Conselleria d’Educació i Cultura, registre d’entrada núm. 236 dia 27.01.03 requeriment

documentació Escoleta.
- Institut Balear d’Afers Socials, registre d’entrada núm. 276 de dia 29.01.03, justificació

despesa Escoleta 2001.
- Institut Balear d’Afers Socials, registre d’entrada núm.277 de dia 29.01.03, justificació

despesa Escoleta 2001.

Surt el Sr. Vicens Matas.

DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts des de
l'últim Ple, i afegeix que van del núm. 1/03 fins al 70/03

Es dóna lectura dels següents Decrets de Batlia per la seva ratificació.

RESOLUCIÓ DE BATLIA núm. 59/03

Vist l’escrit del Tribunal  Superior de Justícia, Sala del Contenciós-Administratiu, Secció
Primera de Palma de Mallorca, referent al procediment ordinari 9/2003, de la Sra. Tania Puerta
Gonzalez, indicant que ha interposat recurs contra la denegació de responsabilitat patrimonial.
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I desprès de la conversacions mantingudes amb AXA Seguros amb el que aquest

Ajuntament té subscrita pòlissa de responsabilitat civil, per indicació de dita entitat, pel present
HE RESOLT:

1r.- Nomenar com a missers a:
Sr. Juan Buades Feliu
Sr. Gabriel Buades Feliu
Sr. Miguel Reus Méndez
Sr. Bartolomé Bover Gelabert.

I com a procuradors a:
Sr. Antonio Colom Ferrà
Sr. Juan Reinoso Ramis

2n.- Donar trasllat del present acord als interessats.
3r.- Donar compte del present Decret al proper Ple de la corporació per a la seva

ratificació.

Sotmesa a votació la ratificació de l’esmentat decret, es aprovada per unanimitat.

RESOLUCIÓ DE BATLIA núm. 65/03

Vist l’escrit del Tribunal  Superior de Justícia, Sala del Contenciós-Administratiu, Secció
Primera de Palma de Mallorca, referent al procediment ordinari 178/2003, del Sr. Lorenzo
Rosselló Riutort, indicant que ha interposat recurs de responsabilitat patrimonial.

I desprès de la conversacions mantingudes amb AXA Seguros amb el que aquest
Ajuntament té subscrita pòlissa de responsabilitat civil, per indicació de dita entitat, pel present
HE RESOLT:

1r.- Nomenar com a missers a:
Sr. Juan Buades Feliu
Sr. Gabriel Buades Feliu
Sr. Miguel Reus Méndez
Sr. Bartolomé Bover Gelabert.

I com a procuradors a:
Sr. Antonio Colom Ferrà
Sr. Juan Reinoso Ramis

2n.- Donar trasllat del present acord als interessats.
3r.- Donar compte del present Decret al proper Ple de la corporació per a la seva

ratificació.

Sotmès a votació es ratificat amb el següent resultat:
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- Cinc (5) vots a favor, quatre (4)  PP, un (1) independent
- Quatre (4) abstencions, tres (3) PAS PSM, un (1) PSIB PSOE

BAIXES I DEVOLUCIONS.- El Sr.Rafel Bosch Sans dóna lectura a la següent proposta:

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es proposa la
baixa dels esmentats rebuts.

Rebut     Contribuent       Padró   Import     Motiu baixa
--------  ---------------   ------  ------     ----------
 67/02   Puigmi Construcc.  IAE     278,67    Acord Hisenda
1720/02  Matas Sastre C.    IVTM      4,86    Duplicat
 164/02  Escoleta d’EsporlesIAE     297,59    Benefici Fiscal 100%
 145/02     “          “            297,59        “      “    100%
 105/97  Rodriguez Alcolea F.Liq Fems27,05    Prescripció
1742/98      “        “    “ Fems    27,05    Prescripció

Sotmès a votació és aprovat per unanimitat.

PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS

Rebut       Contribuent      Padró/impost     Import  Motiu devolució
----------  ---------------  ---------------  ------  --------------------------

2480/02     Riera Arbos Fca.      IVTM           28,11  Baixa 22-02-02
   9/02     Adrover Mesquida M.   IVTM           37,49  Baixa 27-09-00
1091/02     M. Frontera Carbonell IVTM           28,11  Baixa 06-03-02
12952       M. Lluisa Alzamora    Imp. Const.    79,16  Renuncia obra
1715/02     N gert e ingeborg     IBI Urbana     63,08  Pagat indegudament

Sotmès a votació és aprovat per unanimitat.

MOCIO PAS.PSM.JIMENEZ PARGA.- El Sr.Pere Trias Aulí dóna lectura a la següent
proposta:
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MOCIÓ

QUE PRESENTA AL Ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal del PAS-PSM.

Atesa la parcialitat de judicis del SR. Jiménez de Parga, impropis del titular del càrrec que ocupa.
Atesa que aquestes declaracions el desqualifiquen com a màxim àrbitre per dirimir els conflictes
competencials entre l’estat i les comunitats autònomes.
Atès que el President del TC manté una actitud pública i combativa contrària al protagonisme
polític de les comunitats autònomes, i defensa, en aquest moment, un nacionalisme d’estat
espanyol únic i uniforme que està duent com a conseqüència pràctica una dura involució en la
construcció de l’estat d’autonòmic.
Atès que el Sr. Jiménez de Parga, manté una i altra vegada que el poder de les comunitats
autonòmes és una concessió “graciosa” i, per tant, revocable, de l’estat espanyol, l’únic al qual el
President del TC reconeix sobirania.
Atès que, a parer, del PSM, la sobirania no és dels estats sinó dels pobles i que s’ha de mantenir
un respecte escrupulós a tota reivindicació que s’expressi democràticament.

Per tot això, el grup municipal del PAS-PSM a l’Ajuntament d’Esporles proposa al Ple que adopti
els següents

ACORDS

1.- Exigir la dimissió del Sr. Manuel Jiménez de Parga actual president de Tribunal
Constitucional.
2.- Fer arribar aquesta demanda a la Presidència del Tribunal Constitucional, al President del
Parlament de les Illes Balears i a la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears.

Entre el Sr. Vicens Matas.
El Sr. Rafael Bosch digue que el seu grup podria votar a favor si en el lloc “d’exigir la dimissió” es
substituís per “ la rectificació publica”.
  El Sr. Matas digue que ja havia rectificat, però que havia de anar més en lla.
  El Sr. Bartomeu Llinàs digue president que havia estat triat per consens de les forces polítiques
i que per el lloc on estava, aquestes declaracions eren molt greus.
 El Sr. Pere Trias digue que una persona que feia aquestes declaracions era impossible que
exercís aquest càrrec , l’haurian de cessar.
  El Sr. Rafel Bosch digue que no estava d’acord amb les manifestacions que solia fer el
president del PNV i aquest no dimitia.
  El Sr. Pere Trias digue que ell si que estava d’acord amb les esmentades declaracions, però
que aquest no era el tema, una cosa era un polític i un altre el president del Tribunal
Constitucional, que aquest havia de ser respectuós amb la constitució i la persona que
actualment tenia el càrrec era preconstitucional.
  El Sr. Rafael Bosch digue que havia dit algunes coses de les comunitats històriques que dins el
seu context eren correctes.
  El Sr. Matas digue que no li corresponia a ell opinar, només havia d’aplicar  la constitució.
  El Sr. Batle digue que efectivament li havia sortit alguna parrafada que no havia estat molt
oportuna.

Sotmès a  votació la moció amb la rectificació es aprovada per unanimitat.
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MOCIÓ PAS.PSM.CATÀLEG PUBLICACIONS CATALÀ.- EL Sr.Antoni Aulí dóna lectura
a la següent proposta:

MOCIÓ

Que presenta al ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal del PAS-PSM.

Totes les biblioteques d'arreu del món, que en cataloguen seriosament les publicacions,
segueixen un mètode idèntic, el sistema MARC (Machine Readable Cataloging), que va ser
establert anys enrere a Washington, a la Biblioteca del Congrés dels Estats Units.

Es tracta d'un criteri uniforme, segons el qual totes les publicacions en català són introduïdes al
catàleg amb les sigles "cat". Això no obstant, les actuacions del Ministeri d'Educació, Cultura i
Esports, a l'hora de catalogar les publicacions en català que es conserven a la Biblioteca
Nacional espanyola, segueixen un criteri diferent.

Des de fa alguns anys, s'hi ha decidit que, a més del "cat", hi figurin les sigles "val" i "bal", per
fer-hi palesa l'existència diferenciada del valencià i del balear.

Amb uns criteris difícils d'entendre i que molt sovint tenen més a veure amb el lloc de naixement
de l'autor que amb cap altre element científic, de caire filològic o bibliogràfic, s'hi cataloguen
aquestes publicacions amb les sigles "cat", "bal" o "val" sense cap casta d'uniformitat; la qual
cosa representa un atemptat molt greu  contra la unitat de la llengua catalana.

Malgrat que la direcció de la Biblioteca del Congrés de Washington, responsable dels codis
internacionals de catalogació de biblioteques, hi ha confirmat un únic codi per al català,  - les
sigles "cat" per a totes les variants del català, inclòs el dialecte valencià -, i que no preveu enlloc
l'ús dels codis "val" i "bal" que fa servir la Biblioteca Nacional espanyola, les explicacions que ha
donat la senyora Ministra sobre aquest fet, lluny d'aclarir-ne la situació, han contribuït a fer-la
encara més complexa.

Per tot això, el grup municipal del PAS-PSM a l’Ajuntament d’Esporles proposa al Ple que adopti
els següents:

ACORDS

1r. L’Ajuntament d’Esporles insta el Govern de l'Estat a catalogar correctament totes les
publicacions en català que conté la Biblioteca Nacional espanyola, fent-hi seguir els criteris
científics reconeguts internacionalment.

2n. L’Ajuntament d’Esporles insta el Ministeri d'Educació, Cultura i Esports a adoptar les
mesures adients per tal que s'hi cataloguin correctament totes les publicacions en català,
únicament amb les sigles "cat", amb independència de la varietat lingüística en què hagin estat
redactades.



7

3.- Fer arribar aquest acord al Govern de l’Estat.

Sotmès a votació es aprovada per unanimitat.

MOCIÓ PAS.PSM. US BICICLETA.- El Sr. Antoni Aulí Ginard dóna lectura a la següent
proposta:

IL.LM SR

MOCIÓ

Que presenta al ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal del PAS-PSM.
Els participants a la Conferència Mundial sobre la Bicicleta Velo Mondial 2000, reunits a
Amsterdam proclamaren que les persones (inclosos els nens) haurien de tenir el dret d'anar en
bicicleta quan vulguin. L'ús de la bicicleta requereix una major acceptació i promoció per part de
totes les organitzacions i de tots els governs arreu del món. Feren una crida perquè s'adoptasin
mesures en aquest sentit.

L'ús de la bicicleta aporta molts avantatges, tant per a l'individu com per a la societat i el medi
ambient. Com a mitjà de transport particular, ofereix un transport de porta a porta que és al
mateix temps ràpid i eficaç. Ofereix una disponibilitat immediata i el seu manteniment és
relativament barat. El temps de desplaçament en bicicleta és previsible; al ciclista no li afecta la
congestió del trànsit. Ofereix intimitat, independència i llibertat; el ciclisme és una activitat
emancipadora. Al ser el ciclisme una forma d'exercici, millora la salut física i mental.

En la canviant societat d'avui, la bicicleta ofereix una forma de transport flexible. El trànsit en
bicicleta manté fluid el moviment de les ciutats i en preveu o redueix la congestió. L'ús de la
bicicleta amplia el radi d'activitat de la gent, independentment del fet que sigui jove o d'edat
avançada, rica o pobre, home o dona. Estalvia espai i és rentable dedicar-li infrastructura.
Estalvia temps i promou el desenvolupament de l'economia local. Significa un accés millor a les
oportunitats de feina, més creació de llocs de treball i un nivell major de salut pública. Millora
l'entorn on viu la gent i dinamitza les nostres ciutats. És silenciosa, neta i sostenible. No
amenaça ni la natura ni el paisatge. Els ciclistes són una amenaça insignificant per als altres. l'ús
de la bicicleta no suposa cap càrrega per a les reserves de combustibles fòssils.

La gran majoria de viatges es fan dins de la pròpia ciutat o municipi: entre un 60% i un 90% dels
viatges són inferiors a 6 o 7 km. A moltes ciutats i pobles, anar a peu i a bicicleta són els mitjans
de transport més usats. Aproximadament la meitat de tots els viatges en cotxe són de menys de
7,5 km, mitja hora en bicicleta. El ciclisme és una alternativa realista per a un 50% d'aquests
viatges curts en cotxe.

En les situacions on les places d'aparcament properes a l'origen o destí dels viatges siguin
limitades, les bicicletes ofereixen una alternativa de transport fàcil per arribar als aparcament i
per sortir d'ells.
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Una condició bàsica a molts països és una més gran disponibilitat de bicicletes fiables, segures
i de preu assequible. Fer que l'ús de la bicicleta sigui més atractiu requereix que es destini espai
i s'adoptin mesures per acomodar tant les bicicletes aparcades com les bicicletes en moviment.

És convenient treure les barreres al flux ininterromput de bicicletes; és necessari eliminar les
amenaces plantejades pel trànsit de vehicles a motor. en les situacions que presenten un
augment del trànsit motoritzat, és indispensable protegir els ciclistes. També és important
assegurar que la bicicleta té un lloc dins del sistema global de trànsit i transports.

Per tot això, el grup municipal del PAS-PSM a l’Ajuntament d’Esporles proposa al Ple que adopti
els següents:

ACORDS

1. Evitar la baixa densitat i estimular un ús mixt del sòl en les zones urbanes.

2. Uns plans de transport que considerin que la bicicleta té un valor i una funcionalitat igual
a la dels altres mitjans de transport.

3. Que es dissenyi la infrastructura de tal manera que, sempre que sigui possible, s'evitin
els conflictes entre els ciclistes i altres usuaris més ràpids de la via pública. Segons de la
situació, això implica la separació dels diferents tipus de trànsit i/o la regulació de la
velocitat del trànsit motoritzat.

4. L'educació de tots els usuaris de la via pública i l'aplicació de les lleis de trànsit són els
elements finals d'una política de transport compatible amb l'ús de la bicicleta.

5. Reconeixin el potencial del trànsit en bicicleta a l'hora d'elaborar polítiques i projectes

6. Compleixin les condicions perquè l'ús de la bicicleta es torni més atractiu.

7. Habilitin partides pressupostàries per al finançament de projectes que siguin compatibles
amb l'ús de la bicicleta.

8. Definir les polítiques per augmentar l'ús de la bicicleta i tenir en compte les condicions
assenyalades més amunt.

9. Definir els papers i les responsabilitats de les parts implicades.

10. Proporcionar un suport i un finançament per a les polítiques i els programes.

El Sr. Batle digue que li pareixia bé la moció que la votaria a favor ben igual, si no li acceptaven,
però que volia fer una esmena:
  Instaura el nostre poble el dia de la bicicleta.
  Desprès d’una deliberació es proposar admetre l’esmena i que restes instaurat el primer
diumenge de setembre de cada any com dia de la bicicleta a Esporles.

Sotmès a votació la proposta amb les esmenes presentades es aprovada per



9
unanimitat.

MOCIÓ PAS.PSM.REBUIG A LA GUERRA.- El Sr. Antoni Vidal Matas dóna lectura a
la següent proposta:

IL.LM SR

MOCIÓ

Que presenta al ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal del PAS-PSM.

Atesa la situació de crispació i tensió que s’està vivint durant els darrers mesos entre el
govern dels EE.UU i el govern de l’Iraq que amenaça, de forma cada vegada més clara, amb
un desenllaç violent.

Atès que el plantejament que s’està realitzant fins ara no es recuperar la democràcia a Iraq,
ni protegir a les seves minories nacionals, ni preservar la seguretat regional o internacional.

Atès que, a dia d’avui, els EE.UU encara no han presentat cap prova convincent que Iraq
estigui fabricant o disposi d’armes de destrucció massiva.

Atès que, segons dades de Nacions Unides, durant els darrers 12 anys més d’un milió de
persones han mort a causa de l’embargament.

Atès que el Govern espanyol ja ha anunciat que cedirà als EE.UU l’ús de les bases conjuntes
a territori espanyol.

Atès que es generalitzat el convenciment entre la nostra ciutadania de la manca d’informació
al respecte i que la resposta violenta a una situació política no és la solució més adequada.

Per tot això, el grup municipal del PAS-PSM a l’Ajuntament d’Esporles proposa al Ple que
adopti els següents:

ACORDS

Primer.- Rebutjar, per part d’aquest ajuntament, l’ús de les instal·lacions militars d’ús
conjunt per a facilitar l’atac a l’Iraq.

Segon.- Demandar la presentació de proves clares i determinants per part dels EE.UU.
Mantenir l’equip d’investigació de les Nacions Unides.

Tercer.- Aixecar l’embargament que està patint, en darrera instància, la població iraquí.

Quart.- Reclamar la intervenció de la comunitat internacional per a facilitar l’arribada
de la democràcia i el respecte a les minories nacionals i religioses a l’Iraq de forma no
violenta.

Cinquè.- Donar suport al Govern de les Illes Balears en les seves actuacions davant del
Govern Espanyol i l’Ambaixada dels EE.UU per tal de resoldre el conflicte.
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Sisè.- Donar suport a la campanya de la “Plataforma per a la Democràcia i la
Globalització Social” i instar a l’Ajuntament d’Esporles a implicar els veïnats a penjar cartells
(llençols) que posin “No a la guerra”.
 El Sr. Rafael Bosch digue que el seu vot seria en contra perquè el seu grup presentava la seva
proposta respecta d’aquest tema.
  El grup PSIB PSOE digue que si es rectificava el punt 5º amb el següent sentit :
“ Donar suport a la campanya de la “plataforma per la Democràcia i la Globalització Social, i
instar a l’Ajuntament d’Esporles a implicar  el veïnats a penjar cartells ( llençols) que posin NO A
LA GUERRA”.
Sotmès a votació amb la rectificació no fou aprovat pel següent resultat:

 Cinc (5) vots a favor , tres (3) PAS PSM, dos PSIB PSOE.
 Cinc (5)en contra, quatre (4) PP, un (1) independent.

Degut a l’empat es repetir la votació , resultat:

Cinc (5) vots a favor , tres (3) PAS PSM, dos PSIB PSOE.
 Cinc (5)en contra, quatre (4) PP, un (1) independent.
No fou aprovada la moció pel vot de qualitat del Sr. Batle.

MOCIÓ PP.REBUIG A LA GUERRA.- El Sr. Rafel Bosch dóna lectura a la següent
proposta:

Rafel Angel Bosch i Sans com a portaveu del Grup Municipal Popular de l’Ajuntament
d’Esporles, presenta per a la seva consideració al proper Ple de l’Ajuntament la següent MOCIO

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El reiterat i sistemàtic incompliment per part del règim autoritari de Sadam Hussein de
les resolucions de les Nacions Unides, ha duit a la comunitat internacional a prendre
mesures per exigir que Bagdad compleixi d’una vegada amb les seves obligacions en
matèria de desarmament emanades del Consell de Seguretat.

A ningú li escapa que aquest fenomen ha calat fons a la societat que s’ha manifestat de
forma exemplar a favor de la pau. Aquesta pau sols és possible si impera el dret
internacional sobre els capricis de països com l’Iraq que desprecien els més elementals
drets humans ja no sols dels seus veïns sino també del seu propi poble. Hem de
recordar, en aquest sentit, el genocidi que provocà Sadam contra una part del seu poble
llançant bombes amb agents químics i biològics, així com la invasió de Kuwait que
originà la intervenció militar de la Comunitat Internacional.

Davant aquesta circumstància s’han intensificat d’una manera espectacular i sense
precedents des de la Segona Guerra Mundial, les missions diplomàtiques entre tots els
països que integren les Nacions Unides així com també reunions i contactes bilaterals
entre els membres que integren la Unió Europea per a trobar una postura comú front el
conflicte.
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Es per això que l’Ajuntament d’Esporles vol presentar la SEGÜENT MOCIÓ:

1.- L’Ajuntament d’Esporles condemna de manera clara i sense paliatius el règim
autoritari i dictatorial de Sadam Hussein i denuncia la violació permanent d’aquest règim
dels més elementals drets humans comesos contra la població iraquiana.

2.- L’Ajuntament d’Esporles es felicita per l’acord assolit el 17 de febrer de 2003 per tots
els membres de la Unió Europea que han pactat una política comú i sota una sola veu
per fer front a l’amenaça i el xantatge permanent d’Iraq.

3.- L’Ajuntament d’Esporles vol exigir al règim de Bagdad el compliment immediat de
totes i cadascuna de les resolucions existents en el Consell de Seguretat de les Nacions
Unides i especialment la nombre 1441.

4.- L’Ajuntament d’Esporles fa seu els punts bàsics de l’acord de la Unió Europea en
relació a aquest conflicte i que podem concretar en:

a) Ple recolzament a la tasca en curs dels inspectors de les Nacions Unides. A fi
de que puguin complir el seu mandat i disposar del temps i els mitjans
necessaris per dur a terme la seva tasca.

b) Correspon al règim d’Iraq posar fi a la crisi complint amb les demandes del
Consell de Seguretat.

c) La Comunitat internacional ha de desplegar tots els seus esforços per evitar
l’ús de la força, que sols ha de materialitzar-se com el darrer recurs i davant la
impossibilitat d’assolir per la via diplomàtica i pacífica el desarmament d’Iraq.

El Sr. Llinàs digue que era una moció saducea, que segons la miraves tenia trampa, i fer
les següents reflexions: Respecta de reiterat..... l’incompliment de Sadam, que passava
que només ell incomplia, que feia Isreal, no incomplia també, però estava protegit per
EEUU... una vertadera falacia. I que si Sadam tenia armes químiques de destrucció era
perquè EEUU les hi havia venut . I respecta de la violació dels drets humans, no les viola
Xina i no es diu res, i no les viola EEUU quan fer fracassa el regim d’Allende , en
definitiva que era vergonyosa aquesta moció, que si fos del grup que la presentava, la
retiraria, ni tan sols la passaria a votació, es condemna a Sadam però no EEUU, no li
pareixia bé i demanar que es retires.
  El Sr. Antoni Vidal digue que pensava igual que el portaveu del PSOE, que el que deia
la moció no so creien, que aprovaven tal qual els que els deia el partit, i que hi havian
coses que avui ja havian canviat . Que els joves del poble havian demanat una
subvenció per assistir a la manifestació i s’els havia negat.
  El Sr. Rafael Bosch digue que es podia parlar de molts països que no complien, però
ara concretament hi havia crisis  els països esmentats i per això en parlaven. Que no era
que es creguessin que EEUU fossin millors que els altres, però que en determinats
moments Sadam s’havia ficat fora de casa seva, i que  se li havian donat diners per
cobrir les necessitats d’alimentació del seu poble i havia comprat armament. Que la Unió
Europea i especialment França havia triat partit segons els seus interessos.
  Que el seu grup presentava el que havia presentat a altre bandes, que estava
convençut ell i el seu partit de que millor par a tots seria que s’arregles el conflicte
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pacíficament..
  El Sr. Pere Trias digue que les persones tenia un compromís moral per damunt del
partit i que no podia entendre com no havian votat a favor de la seva moció que estava
molt més clara. Que a l’exposició de motius de la moció presentada pel PP era una
burda manifestació contra el Iraq , pel contrari la seva era a favor de la pau i en contra
de la guerra.  Que les negociacions de Repsol amb el Banc de Iraq havian fracassat,
que no sabia el que diran si haguessin anat bé, i que el 1980 no va senti cap
manifestació  de part del PP a favor del poble Kurd. Que no entenia com es podien
quedar tan freds davant el que li esperava a la població civil.
   Que per poder donar suport a la moció presentada pel PP , el seu grup hi volia
introduir dues esmenes:
   - A l’exposició de motius on diu “ exemplar a favor de la pau...” s’ha de afegir “ i en
contra de la possible guerra amb el Iraq” i al punt 4,c s’ha de substituir per “ c) La
comunitat internacional ha de desplegar tots els seus esforços per tal d’assolir per la via
diplomàtica i pacifica el desarmament d’Iraq. “
   El Sr. Bartomeu Llinàs digue que el seu grup no podia votar a favor degut a l’exposició
de motius, que era totalment sectària, que no podien obvia l’entorn de  on es treien les
conclusions, que s’abstindran perquè només era un joc de maquillatge.

Sotmesa a votació la proposta amb les esmenes presentades es aprovada amb el
següent resultat:

- Vuit  (8) vots a favor, cinc (5) del PP, un (1) del independent i tres (3) del
PAS.PSM

- Dues (2) abstencions del PSIB.PSOE.

MOCIO PSIB.PSOE. PARC NATURAL SERRA TRAMUNTANA.- El Sr.Vicenç Matas
Rosselló dóna lectura a la següent proposta:

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA DE L’AJUNATMENT D’ESPORLES presenta per al seu
debat i aprovació al Ple de l’Ajuntament la següent PROPOSICIÓ relativa a la creació del Parc
Natural de la Serra de Tramuntana.

Exposició de Motius

La protecció del medi ambient és una de les principals preocupacions ciutadanes a les
Illes Balears. Les institucions tenen el deure, per tant, de fer-ne un dels seus objectius.
Un dels capítols centrals de la política ambiental és el de la preservació dels espais
naturals.

Una qüestió d’aquesta rellevància requereix l’existència d’informació i molt especialment
una voluntat de partir diagnòstics acurats sobre els valors naturals dels espais a
preservar i sobre les possiblitats de fer de la protecció un element per a la seva
revitalització. Si avui a les Illes Balears disposam d’espais naturals ben conservats és
gràcies a l’acció de pagesos i propietaris que durant segles hi ha treballat sense rebre’n
cap compensació. Per això, la protecció dels espais naturals ha de tenir en aquests
pagesos i propietaris els primers beneficiaris.
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Per tot això, el Ple de l’Ajuntament d’Esporles proposa el següent ACORD:

1.- L’Ajuntament d’Esporles insta el Govern  de les Illes Balears a seguir millorant la
gestió tant dels espais naturals de titularitat pública com dels pares i reserves existents,
a fi de fer-ne un exemple davant la ciutadania dels avantatges d’una gestió acurada
d’aquests espais.

2.- L’Ajuntament d’Esporles insta el Govern de les Illes Balears a fer una política
d’espais naturals que parteixi del diagnòstic dels valors naturals i culturals de les àrees i
que fixi l’objectiu de fer de la protecció un mitjà de millora de la qualitat de vida de les
poblacions afectades i de revalorització de les seves terres.

3.- L’Ajuntament d’Esporles insta el Govern de les Illes Balears a promoure processos
d’informació sobre la preservació dels espais naturals, a fi d’establir polítiques que
comptin amb el major grau possible d’implicació ciutadana.

4.- L’Ajuntament d’Esporles insta el Govern de les Illes Balears a portar a terme una
política d’espais naturals que faci dels pagesos i propietaris que durant segles han
preservat aquests espais els protagonistes i primers beneficiaris de les polítiques de
conservació.

5.- L’Ajuntament d’Esporles insta al Govern de les Illes Balears a dur a terme les seves
actuacions per a la protecció amb la màxima participació, consens i informació a totes
les institucions i col·lectius implicats, especialment als ajuntaments, Consell de Mallorca,
entitats associatives i ciutadans que se’n puguin veure afectats.

Sotmès a votació la proposta es aprovada per unanimitat.

MOCIO CONDEMNA ATEMPTAT.- El Sr. Batle digue que volia tractar per urgència
el rebuig de l’assassinat del policia de Andoain.

Sotmesa a votació la  urgència es aprovada per unanimitat
  El Sr. Batle presentar la següent Moció in voce:

   Expressar el rebuig d’aquest Ajuntament pel darrer atemptat d’ETA que va acabar amb la vida
del cap de policia d’ Andoain .
   Enviar un telegrama de condol el grup socialista d’ Andoain.
   Enviar un telegrama el Batle d’Andoain expressant el rebuig d’aquest Ajuntament, per no haver
condemnat l’atemptat.
    Guardar un minut de silenci.
  El Sr. Vicens Matas digue que el seu grup donava suport a la proposta, però creia que ja havia
de quedar acordat que quan hi hagues un atemptat el Batle de manera automàtica, ja havia
d’enviar el telegrama de condol.
  Tot seguit la corporació s’aixeca i guarda un minut de silenci.
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Sotmesa a aprovació la proposta amb l’esmena es aprovada per unanimitat.

 AGRAIMENT A UN ARTISTE QUE HAN DONAT UN OBRA PEL CENTRE DE DIA
D’ESPORLES .- El Sr. Batle  digue que hi havia un assumpte que volia sotmetre el Ple tractar-lo
per urgència, consistia en l’agraïment a la Sra. Magdalena Trias que havia donat un obra pel
Centre de Dia.

  Sotmès a votació la urgència es aprovada per unanimitat.

El Sr. Batle presentar in voce la següent:

                                              P R O P O S T A

Vist que en motiu de la construcció i posterior inauguració del Centre de Dia d’Esporles la Sra.
Magdalena Trias ha fet donació d’una pintura el oli, venc a proposar el Ple el següent acord:

- Aprovar agrair la contribució al centre mitjançant la donació de l’esmentada pintura a la
Sra. Magdalena Trias.

- Dirigir un escrit testimoniant aquest agraïment.
- Una vegada valorada l’ obra d’art, que s’incorporin el patrimoni d’aquest Ajuntament.

Sotmès a votació es aprovat per unanimitat.

PRECS I PREGUNTES.-

El Sr. Pere Trias formular el següent prec:

   Una vegada aprovada la moció  i vistes les manifestacions de la societat a favor de la pau i en
contra de la guerra, demana que l’Ajuntament d’Esporles  mitjançant un escrit  dirigit als
ciutadans  es manifesti en contra de  la guerra , demanant els ciutadans que es manifestin per
medis pacífics , exposant  rètols de “ no a la guerra”.

- Demanar que se li contestes si ja estava definit el preu dels habitatges de protecció oficial.
- Digue que es coneixia que s’acostaven les eleccions per que  s’ha anava fent alguna cosa
respecta de la neteja al poble, que el fins ara el manteniment era deplorable, però que s’havia de
fer més no només llevar porqueria, si no arreglar l’asfalt, voravies rompudes etc.
 El Sr. Gabriel Coll digue respecta del preu dels habitatges, que no li constava cap preu en
concret , que tenia clar que el preu encara no estava definit.
  El Sr. Batle digue que quedava clar el pressupost aprovat recentment que hi havia una partida
per arreglar voravies, voretes i les asfalt d’alguns carrers i que ja feia algun temps que el
personal de la brigada municipal feien aquesta feina.
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- El voltant de l’escrit que havia sol·licitat el Sr. Trias digue,  que el seu missatge entenia

que havia de ser si a la pau no a les guerres.
 El Sr. Trias digue que estigues al tant amb l’escrit que feia, que el seu prec era ben clar.
 El Sr. Batle digue que tindria en compta el prec formulat.

Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-una hores  i
quaranta minuts, el Sr. Batle aixecà la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha tractat, jo la
Secretària, en donc fe, i amb el seu Vist i Plau estenc la present .

               Esporles, 25 de febrer de 2003.
 El Batle,                 La Secretària,
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